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Ministar Vlajčić i župan Stričak obišli su tvrtku Fanon, najvećeg hrvatskog komercijalnog 

proizvođača stočne hrane, koji su u Knegincu pokrenuli ulaganja vrijedna više od 30 

milijuna eura, među kojima su skladišni kapaciteti, tvornica proteina i ulja i prva hrvatska 

tvornica hrane za marikulturu

Potpredsjednik Vlade i ministar poljoprivrede, šumarstva i ribarstva David Vlajčić danas je 

boravio u prvom radnom posjetu Varaždinskoj županiji, gdje je održao sastanak sa 

županom Anđelkom Stričakom i njegovim suradnicima, a potom su u Petrijancu i Gornjem 

Knegincu zajedno obišli pogone tvrtke Fanon. Riječ je o tvrtki sa sjedištem u Petrijancu 

koja je najveći komercijalni proizvođač stočne hrane i druga najveća uljara u Hrvatskoj, a u

Poduzetničkoj zoni Kneginec - Sjever pokrenuli su ulaganja vrijedna više od 30 milijuna 

eura.

Uz župana Stričaka i predsjednika Županijske skupštine Krunoslava Lukačića, sastanku u 

Županijskoj palači prisustvovali su državni tajnik Zdravko Tušek, saborski zastupnik i 



načelnik Općine Gornji Kneginec Goran Kaniški, županijski poljoprivredni pročelnik dr. sc. 

Dragutin Vincek i predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore Mladen Jakopović.

- Ministra smo upoznali sa stanjem te potencijalima poljoprivredne proizvodnje na našem 

području, koje je u mnogim segmentima samodostatno, osobito u proizvodnji povrća, dok 

u nekima, poput mliječne proizvodnje, nismo ni približno u toj poziciji. Zadovoljstvo je što 

smo zajedno posjetili tvrtku Fanon iz Petrijanca, koja čak 50 posto svojih prihoda ostvaruje

iz izvoza. Pohvaljujemo svaku privatnu inicijativu, osobito onu koja je vezana uz 

poljoprivrednu proizvodnju i preradu, a ovdje je riječ upravo o tome – od primarne sirovine 

do finalnog proizvoda. Tvrtka Fanon ulaganjima u Knegincu dodatno jača svoju lidersku 

poziciju u Hrvatskoj. Svaki vid podrške ovakvim tvrtkama, kao i njihovim kooperantima, od 

iznimnog je značaja za razvoj ruralnog prostora i poljoprivrednog sektora u cjelini – 

naglasio je župan Stričak.

- U proteklim godinama uložili smo značajna sredstva u razvoj poljoprivrede na području 

Varaždinske županije, odobreno je više od 208 milijuna eura poljoprivrednih potpora, od 

čega je isplaćeno 188 milijuna eura. Kroz Program ruralnog razvoja financirano je više od 

11.500 projekata. Poseban naglasak stavio bih na demografsku obnovu te ostanak mladih 

u ruralnim područjima, za što smo osigurali 1,8 milijuna eura potpore - istaknuo je ministar 

Vlajčić.

Ministru, županu i njihovim suradnicima su čelni ljudi Fanona predstavili poslovanje, 

aktualne investicije i buduće razvojne planove.

- Tvrtka Fanon kontinuirano ulaže u budućnost domaće poljoprivrede kroz višefazni 

investicijski ciklus koji obuhvaća modernizaciju skladišnih kapaciteta, povećanje 

proizvodnje stočne hrane i ulja te izgradnju nove tvornice s fokusom na marikulturu. Ova 

ulaganja otvaraju prostor za nova radna mjesta u visokoautomatiziranim i tehnološki 

naprednim pogonima, što značajno doprinosi jačanju domaće proizvodnje i sigurnosti naše

prehrambene industrije – rekao je ministar Vlajčić, koji je naglasio važnost suradnje 

države, lokalne zajednice i privatnog sektora u jačanju domaće poljoprivredne i 

prehrambene proizvodnje.



Investicija, osim što predstavlja važan korak u daljnjem razvoju Fanona, ima širi značaj za 

hrvatsku poljoprivredu i gospodarstvo u cjelini, jer daje dodanu vrijednost primarnim 

ratarskim kulturama, napomenuo je direktor Fanona Mario Jarnjak.  

Fanon je u proljeće prošle godine krenuo s prvom fazom investicije u silosne kapacitete 

kako bi prije svega osigurao sirovinsku bazu za proizvodnju.  

- Naš je cilj osigurati dovoljno sirovine za proizvodnju, potaknuti domaće ratarstvo na 

visokoprihodovne kulture i ponuditi kvalitetne proizvode domaćem i inozemnom stočarstvu

– naveo je direktor Jarnjak.

Fanonova strategija je usmjerena na izvoz, a čak 90 % proizvoda koje izvoze se ne 

prodaju u Hrvatskoj, jer nema dovoljno visokoproduktivnih farmi za koje su ti proizvodi 

namijenjeni, a u čemu vide veliki prostor za napredak.  

Osim povećanja kapaciteta za proizvodnju proteina i ulja, Fanon je razvio i prototip liniju za

obradu ulja i proizvodnju energetskih dodataka za govedarstvo. Plan je daljnje ulaganje u 

hranu za životinje, ali ne kroz masovnu proizvodnju, već kroz tržišnu nišu specijaliziranih 

proizvoda. Planiraju i ulaganje u tvornicu hrane za ribe.  

- Hrvatska je u vrhu proizvodnje ribe u EU, no još nema tvornicu hrane za ribe. Riječ je o 

tehnološki zahtjevnom projektu u koji ulažemo već gotovo dvije godine i sada ulazimo u 

završnu fazu – rekao je Jarnjak.














